

CONSEIL DE L'ATLANTIQUE NORD 32
NORTH ATLANTIC COUNCIL

EXEMPLAIRE

COPY

N° 77

ORIGINAL: ENGLISH
2nd October, 1961

NATO SECRET
SUPPLEMENT to
ANNEX C to
PO/61/720

FURTHER GERMAN RESPONSE TO SACEUR'S
GUIDANCE AS CONTAINED IN DOCUMENT SHAPE 167/61

The following information is provided to supplement the German reply to SACEUR's Plan of Action: NATO Europe:

(1) By taking such measures as:

- (a) non-discharge of volunteers with limited periods of service,
- (b) retention for another three months of persons conscripted for military service,

the Federal Government has ensured that the pre-requisites to increase the combat readiness of units are fulfilled as far as personnel is concerned.

(2) Reference: German Reply - Land Forces -
Paragraph 3, "OTHER" of SHAPE 188/61

An increase in the personnel strength from about 90% to 100% is ensured by established preparatory mobilisation measures.

(3) Reference: German Reply - Air Forces -
Paragraph 4, "OTHER" of SHAPE 188/61

By speeding up infrastructure measures efforts are being made to achieve the nuclear combat readiness of the NORVENICH Strike Force by 1st July, 1962.

(4) Reference: German Reply - Navy

Assignment of the five frigates referred to is not envisaged since due to their equipment and armament they are incapable of fulfilling the tasks incumbent to assigned units.

NATO SECRET

CONSEIL DE L'ATLANTIQUE NORD
NORTH ATLANTIC COUNCIL

32.

813
3 OCT 1961

EXEMPLAIRE N° 68
COPY

ORIGINAL: ANGLAIS
2 octobre 1961

NATO SECRET
SUPPLEMENT à
l'ANNEXE C au
PO/61/720

REPONSE COMPLEMENTAIRE DE L'ALLEMAGNE A LA DIRECTIVE DU SACEUR
FIGURANT DANS LE DOCUMENT SHAPE 167/61

Les renseignements ci-après complètent la réponse de l'Allemagne au plan d'action du SACEUR pour la zone européenne de l'OTAN:

(1) Le Gouvernement fédéral a pris les mesures suivantes:

- (a) maintien des engagés volontaires à court terme;
- (b) maintien des hommes du contingent pendant trois mois au delà de la durée légale du service militaire.

Il a établi ainsi les conditions préalables qui permettront d'améliorer l'état de préparation au combat des unités en ce qui concerne les effectifs.

(2) Référence: Réponse de l'Allemagne - Forces terrestres

Paragraphe 3 "Autres domaines" du document SHAPE 188/61

Les effectifs seront augmentés d'environ 90 à 100% grâce à la promulgation de mesures préparatoires de mobilisation.

(3) Référence: Réponse de l'Allemagne - Forces aériennes

Paragraphe 4 "Autres domaines" du document SHAPE 188/61

La République Fédérale s'efforce en accélérant la mise en oeuvre du programme d'infrastructure, de porter au niveau de préparation au combat nucléaire la force d'intervention NORVENICH pour le 1er juillet 1962.

(4) Référence: Réponse de l'Allemagne - Forces navales

L'affectation des cinq frégates mentionnées n'est pas envisagée car leur matériel et leur armement ne leur permettraient pas de remplir les missions qui incombent aux unités affectées.

NATO SECRET